

管理基礎 學分學程實施辦法

- 一、本院為提供跨學域之學習環境，依據「國立交通大學學院課程學程辦法」訂定國立交通大學學院課程學程「管理基礎學分學程」實施辦法，幫助本校非管理學院學生建立管理領域之基礎知識，以利未來就業或進修之需要。
- 二、台灣聯合大學系統非管理學院之大學部、研究所、專班學生，均得申請修讀本學程，凡修滿必修課程 15 學分，並習修選修課程至少 3 學分後，由本校發給學程修畢證明。
- 三、本學程由管理學院規劃及提供課程。惟其他系所或非本校開設之相關課程，亦得經本學程召集人認可後予以承認。惟修習非本校開設課程之認定以 6 學分為限。
- 四、本學程之必修及選修課程如課程規劃表所示。

學分學程課程規劃表

- 一、學程名稱：管理基礎 (Fundamental of Management Program)
- 二、課程名稱及開課系所：

A.必修課程：

編號	課程名稱	開課單位	學分
1	經濟學(一)	管理學院	3
2	經濟學(二)	管理學院	3
3	會計學(一)	管理學院	3
4	會計學(二)	管理學院	3
5	管理學	管理學院	3

B.選修課程：

編號	課程名稱	開課單位	學分
1	統計學(一)	管理學院	3
2	統計學(二)	管理學院	3
3	作業研究(一)	管理學院	3
4	作業研究(二)	管理學院	3

- 三、召集人姓名：鍾惠民 單位：管理學院
- 四、連絡人姓名：陳杏雯 單位：管理學院

Implementation Rules for “Fundamental of Management Certificate Program”

1. In order to provide interdisciplinary learning environment, the College specifies the implementation rules for “Fundamental of Management Credit Program” in NCTU college course program in accordance with “National Chiao Tung University. Methods of Taking College-Program Courses” to help the students who do not belong to College of Management in the School to establish fundamental knowledge in management field in order for future career and further learning.
2. All of the UST undergraduate, graduate and in-service students not belonging to College of Management may apply for taking the program. The University will issue a program study certificate to students who complete the 15 credits of required courses and at least 3 credits of selective courses.
3. The courses of the program are planned and provided by College of Management. Nevertheless, **a maximum of 6 credits** related courses opened by other departments/institutes or other schools may be admitted after approval from the convener of the program.
4. The required and selective courses of the program are listed in the course planning table.

Planning Table for Certificate Program Courses

1. Program Name: Fundamental of Management Program

2. Course Names and Tuition Departments/Institutes:

A. Required Courses:

No.	Course Name	Tuition Unit	Credit
1	Economics (I)	College of Management	3
2	Economics (II)	College of Management	3
3	Accounting (I)	College of Management	3
4	Accounting (II)	College of Management	3
5	Management	College of Management	3

B. Selective Courses

No.	Course Name	Tuition Unit	Credit
1	Statistics (I)	College of Management	3
2	Statistics (II)	College of Management	3
3	Operations Research (I)	College of Management	3
4	Operations Research (II)	College of Management	3

3. Convener Name: Hui-Min Chung Unit: College of Management

4. Contact Name: Hsing-Wen Chen Unit: College of Management